
Protokół nr LII/2023 

 z dnia 25 maja 2023r 

Obradom sesji przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska — Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. 

Sesja rozpoczęła się 25 maja br o godzinie 15:00 w sali sesyjnej urzędu gminy w Lubaszu 

 a zakończyła o godzinie 16:35 tego samego dnia. W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni 

goście. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków rady. 

Obecni: 

1. Żaneta Andrzejewska 

2. Leszek Arend  

3. Paweł Janusz Borowiak  

4. Sławomir Dams  

5. Paweł Dobosz  

6. Katarzyna Fiałkowska  

7. Monika Golik  

8. Andrzej Macyszyn  

9. Jacek Michalak  

10. Estera Nobik  

11. Andrzej Nowak  

12. Elżbieta Nowak  

13. Michał Stawujak  

14. Lucyna Urbaniak – Pielka  

15. Kazimierz Wicher 

Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Skarbnika Gminy. Powitała również  

dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszonych gości. 

Ad. 1)  

ad 1) Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym otworzyła obrady LII sesji VIII kadencji Rady Gminy Lubasz.  

Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest  

14 radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

 

ad 2) wybór sekretarza obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy na sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Pana Jacka 

Michalaka, który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

 

Głosowano w sprawie wyboru sekretarza obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 



ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Kazimierz Wicher 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Michalak  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Lucyna Urbaniak – Pielka  

 

Przewodnicząca po głosowaniu stwierdziła, że sekretarzem obrad został Pan Jacek Michalak. 

 

ad 3) przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodnicząca powiedziała, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała Wójta 

 i radnych czy mają jakieś uwagi do porządku. 

Porządek obrad : 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie i stwierdzenie kworum 

2) wybór sekretarza obrad 

3) przedstawienie porządku obrad 

4) przyjęcie protokołu z obrad L sesji Rady Gminy Lubasz 

5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie L i LI sesji Rady Gminy Lubasz 

6) informacja wójta o działaniach między sesjami 

2. Nadanie honorowego obywatelstwa Gminy Lubasz dr Ryszardowi Surma. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na okres do lat 3 z 

dotychczasowymi dzierżawcami, których przedmiotem są te same nieruchomości stanowiące 

własność Gminy Lubasz 

2) zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok 

3) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2036 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie obrad. 

 

Radni i wójt nie mieli uwag do porządku obrad, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do 

następnego punktu porządku obrad.   

 

ad 4) przyjęcie protokołu z obrad LI sesji Rady Gminy Lubasz 

 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że sekretarzem obrad LI sesji był Pan Andrzej Macyszyn. 

Poprosiła go o przedstawienie protokołu z tej sesji. Pan Andrzej Macyszyn stwierdził, że zapoznał się  

z protokołem z obrad sesji, która odbyła się 8 maja 2023r. Stwierdził, że protokół odzwierciedla 

przebieg sesji  i poprosił radnych o jego przyjęcie bez odczytywania.  

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu do protokołu. 

 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z obrad LI sesji Rady Gminy Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Paweł Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, 

Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta 

Nowak, Michał Stawujak, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Lucyna Urbaniak – Pielka  

 

ad 5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie L i LI sesji Rady Gminy Lubasz 

 

Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali informację o realizacji uchwał podjętych  

w trakcie obrad  L i LI  sesji drogą elektroniczną. 

 

Radni nie mieli do tej informacji uwag, dlatego przeszła do następnego punktu porządku obrad. 

 

ad 6) informacja wójta o działaniach między sesjami 

 

Informację o działaniach w okresie między sesjami przedstawił Wójt Gminy Lubasz Marcin 

Filoda. Wójt powiedział: „W okresie obejmującym moją informacje odbyły się dwie sesje 

Rady Gminy. Ostatnia sesja nie obejmowała przedstawienia informacji. Czas między sesjami, 

jak zwykle wypełniony był realizacją zamierzeń zaplanowanych w budżecie oraz bieżącą 

pracą nad rozwiązaniem problemów mieszkańców. W tym zakresie na Państwa uwagę 

zasługują takie zagadnienia jak: 

Rozpoczęła się realizacja  dwóch projektów inwestycyjnych: budowy sieci wodociągowej 

 z Jędrzejewa do Sławna oraz budowy zbiornika retencyjnego na stacji uzdatniania wody  

w Sokołowie. Przypomnę, że te dwie inwestycje zostaną zrealizowane z pomocą finansową 

programu Polski Ład dla gmin popegeerowskich. Zostały podpisane umowy z Wykonawcami  

oraz fizycznie rozpoczęły się już prace inwestycyjne.  

W dniu 17 maja br odbyło się Zwyczajne Zgromadzenie Wspólników spółki z o.o. Gminny 

Zakład Komunalny w Lubaszu. To nasza samorządowa spółka w której posiadamy 100% 

kapitału. Zwyczajne Zgromadzenie poświęcone jest, zgodnie z przepisami rozliczeniem 

wyników spółki za rok ubiegły oraz udzieleniem absolutorium zarządowi spółki oraz Radzie 

Nadzorczej. Przedstawiony przez zarząd spółki rachunek zysków i strat za 2022 rok wykazuje 

zysk netto na poziomie 46.733,23 zł. Przychody ze sprzedaży w ubiegłym roku wyniosły 

6.564.226,13 zł w tym dopłaty do ścieków i wody przekazywane przez nasz samorząd to 

kwota 1.010.438,27 zł. W 2022 roku sprzedano 267.745,15 m3 wody, przyjęto łącznie 

123.090,70 m3 ścieków dopływających oraz 6.063,55 m3 ścieków dowożonych. Koszty 

funkcjonowania wyniosły 6.637.038,17 zł. Rok 2022 okazał się lepszym od 2021, w którym 

to spółka odnotowała wynik ujemny na poziomie 16.800 zł. Oceniono, że wskaźniki 

finansowo- ekonomiczne spółki są dobre i nie budzą obaw. Zarządowi spółki oraz Radzie 

Nadzorczej Zgromadzenie Wspólników udzieliło absolutorium za 2022 rok. 

W 2022 roku zmieniła się ustawa o utrzymaniu porządku i czystości, która nakłada na gminę 

obowiązek kontroli właścicieli nieruchomości w zakresie opróżniania nieczystości ciekłych 

co najmniej raz na dwa lata. Wykonując postanowienia ustawowe wydałem  zarządzenie 

przyjmujące zasady przeprowadzenia kontroli oraz plan kontroli na II i III kwartał 2023 roku. 

Kontrola w pierwszej kolejności polegać będzie na przedłożeniu dokumentów przez 

właściciela nieruchomości dotyczących umów na opróżnianie zbiornika bezodpływowego lub 



przydomowej oczyszczalni ścieków z uprawnionym przedsiębiorcą wpisanym do Rejestru 

działalności regulowanej Gminy Lubasz, dowodów uiszczania opłat za te usługi w okresie 

ostatnich 12 miesięcy oraz dowodów potwierdzających zużycie wody w tym okresie.  

W przypadku nie dostarczenia dokumentów lub nie złożenia stosownego oświadczenia 

wszczęta zostanie procedura kontrolna. W II i III kwartale zaplanowano przeprowadzenie 

kontroli w Antoniewie, Prusinowie, Kruczu, Kruteczku, Lubaszu i Sławienku. 

Otrzymaliśmy informację o otrzymaniu dofinansowanie modernizacji kolejnego odcinka 

drogi obejmującego odcinek około 550 m Kamionka -  Dulinowa w kierunku Sokołowa. 

 To wsparcie z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych i Leśnych w Poznaniu w wysokości 147 

tysięcy złotych. Ogólna wartość inwestycji to kwota ponad 460 tysięcy złotych. Oczekujemy 

także na pomoc finansową z Nadleśnictwa Krucz na tę drogę. Po podpisaniu umowy oraz 

ujęciu w budżecie gmina rozpocznie się procedura zmierzająca do wyłonienia Wykonawcy 

projektu. 

W dniu 22 maja 2023 r  odbyło się spotkanie  z sołtysami wsi. Przybyło 11 sołtysów. 

Spotkanie  poświęcone było: 

- omówieniu programu „ Czyste Powietrze” oraz kontroli z zakresu odprowadzania 

nieczystości ciekłych,  

- realizacji Funduszu Sołeckiego i planu rzeczowo – finansowego  w sołectwach w 2023 

roku,  

- omówieniu regulaminu gminnego turnieju wsi 2023 oraz organizacji Turnieju wsi, który 

zaplanowany został na 25 czerwca 2023 roku. 

Jak na pewno Państwo słyszeliście, w ostatnim czasie dużo mówi się o ściętym na terenie 

ośrodka wypoczynkowego w Lubaszu dębie. Wydałem wspólnie z dyrektorem Gminnego 

Ośrodka Kultury Panem Szymonem Szwedem oświadczenie w tej sprawie, by poinformować 

o prawdziwych intencjach w tej sprawie. Także i Państwu chciałbym przedstawić prawdziwy 

obraz sprawy. Otóż  Gmina Lubasz jako właściciel terenu złożyła stosowny wniosek 

o wycinkę tego drzewa do Starosty Czarnkowsko-Trzcianeckiego w czerwcu ubiegłym roku. 

Powodem były informacje ze strony zarządzającego terenem a więc Gminnego Ośrodka 

Kultury o niebezpieczeństwie jakie drzewo stwarza dla mieszkańców i turystów.  

Wielokrotnie w minionych latach wczasowicze, mieszkańcy zgłaszali do pracowników 

i dyrekcji Gminnego Ośrodka Kultury w Lubaszu, informacje o znajdujących się na terenie 

ośrodka, w okolicy i na placu zabaw, oderwanych konarach, dużych gałęziach. Sukcesywnie 

prowadzone były działania, mające na celu zminimalizowanie ryzyka dla bezpieczeństwa, 

zdrowia osób oraz zniszczenia mienia. Do takich działań należało przycinanie, formowanie 

koron drzew oraz zgłaszanie wniosków o wycięcie zagrażających, poprzez przechylenie lub 

suchych drzew. Pracownicy gospodarczy w ciągu każdego roku wielokrotnie usuwali gałęzie, 

konary które spadały na ziemie, stanowiąc realne zagrożenie dla przebywających na terenie 

ośrodka, w tym dla użytkowników placu zabaw i terenów rekreacyjnych, zielonych.  

W zapewnienie bezpieczeństwa angażowane były również odpowiednie służby jak 

Państwowa Straż Pożarna w Czarnkowie, już w kwietniu 2019 roku, która otrzymała 

zgłoszenie zagrożeniu życia i zdrowia ze strony zwisającego konaru dębu znajdującego się 

 w sąsiedztwie placu zabaw, o ogromnym przechyleniu w stronę obiektu. Na taki stan rzeczy 

z pewnością wpływ miała skarpa, wzniesienie, na której osadzone są i były te konkretne 

drzewa, co przyczyniło się do ich przechylenia. Państwowa Straż Pożarna  

w Czarnkowie, była angażowana również w październiku 2021. Duże zagrożenie 

bezpieczeństwa i konieczność wycinki tego drzewa potwierdzone zostało podczas wizji 

terenowej przez pracownika Starostwa Powiatowego w obecności pracownika Urzędu Gminy 



Lubasz. Dąb bezszypułkowy rósł przecież bezpośrednio przy ogrodzonym placu zabaw dla 

dzieci. Drzewo było przechylone w stronę placu zabaw pod kątem około 40 stopni a główny 

przechylony konar dębu oparty był na konarze sąsiedniego drzewa. Dodatkowo posadowienie 

tego drzewa na skarpie osłabiało jego stabilność. W obrębie drzewa nie stwierdzono  

występowania gatunków chronionych. Dlatego też przez Starostę Czarnkowsko-

Trzcianeckiego została wydana decyzja zezwalająca usunięcie tego drzewa. Zanim 

przystąpiono do procedury wycinki przeprowadzone oględziny, które nie stwierdziły na dębię 

żadnych ptasich gniazd ani dziupli, a teren ośrodka nie znajduje się w obszarze NATURA 

2000. Wiek tego drzewa określony został w przedziale 117 do 160 lat a nie jak się podaje 

ponad 400  został określony przez miejscowych leśników oraz firmę dendrologiczną. 

Podkreślamy jeszcze raz, że  wycinka tego drzewa podyktowana została bezpieczeństwem 

mieszkańców i turystów, którzy mogliby się znaleźć w zasięgu upadającego drzewa czy 

spadających gałęzi. W trakcie wycinki nie ucierpiały żadne gniazda czy ptasie lęgi. Usunięcia 

drzewa dokonała profesjonalna firma posiadająca stosowne doświadczenie i sprzęt na 

zlecenie zarządcy tego terenu. Drewno stosowe zostanie przeznaczone na cele rekreacyjne 

natomiast kłody i dłużyce będzie można nabyć w drodze przetargu. 

Wystosowałem zaproszenie do naszych przyjaciół z niemieckiej Gminy Sottrum do 

odwiedzin naszej Gminy. W tym roku mija 20 lat współpracy pomiędzy naszymi gminami. 

Chcielibyśmy ją kontynuować, a raczej rozszerzać o nowe obszary, wymiane doświadczeń  

w wielu dziedzinach życia. Odwiedziny miały by się odbyć w okresie od 24 do 28 sierpnia 

tego roku i obejmowały by uroczystości dożynkowe. Konkretny harmonogram powstanie po 

odpowiedzi o liczebności grupy niemieckich przyjaciół. Podejmujemy także próby 

sformalizowania współpracy z francuską Gmina Sauveterre z przedstawicielami której 

spotkaliśmy się w trakcie naszego pobytu w Sottrum we wrześniu ubiegłego roku. 

W minioną sobotę w Edukacji Lubasz odbyły się Wojewódzkie Eliminacje Ogólnopolskiego 

Turnieju Wiedzy Pożarniczej ,,Młodzież zapobiega pożarom”. 

Prawie setka uczestników zmagała się z testem, który dotyczył znajomości przepisów, 

ochrony ludności, ekologii, ratownictwa i ochrony przeciwpożarowej. Do następnej rundy – 

odpowiedzi ustnej – przechodziło po 5 najlepszych uczestników z każdej kategorii wiekowej. 

Wśród laureatów zabrakło jednak przedstawiciela powiatu czarnkowsko- trzcianeckiego. 

W sobotę 20 maja 2023 roku na terenie Zespołu Szkół Leśnych w Goraju  odbył się XXIX 

Wielkopolski Festiwal Kultury Łowieckiej i Edukacji Ekologicznej, w ramach którego 

przeprowadzono m.in. XX Ogólnopolski Konkurs Wabienia Jeleni, XXIX Wielkopolski 

Konkurs Sygnalistów Myśliwskich, XII Pilski Konkurs Oceny Poroży, XX Pilski Pokaz Psów 

Ras Myśliwskich oraz odbył się koncert Zespołu Muzyki Myśliwskiej „Hubertus” 

z Kwidzyna. Festiwalowi towarzyszyło wiele różnych pokazów i wystaw, a piękna pogoda 

sprawiła że wszyscy mogli odpocząć na łonie przyrody.  

Drugi tydzień maja tradycyjnie to tydzień bibliotek. W naszej bibliotece odbyły się w jego 

ramach warsztaty dla młodzieży szkoły podstawowej z panią Moniką Pertek-Koprowską,  

spotkanie z czytelnikami – „Stambuł na styku dwóch kultur" oraz spotkania 

z przedszkolakami. Przed mszą świętą w lubaskim sanktuarium 16 maja br  delegacja 

biblioteki złożyła  kwiaty pod tablicą pamiątkową ks. Antoniego Ludwiczaka – patrona 

biblioteki lubaskiej.  

8 maja obchodziliśmy rocznicę zakończenia II wojny światowej. W tym w dniu, w 1945 roku 

Niemcy podpisały bezwarunkową kapitulację, która kończyła trwającą od 1 września 1939 r. 

wojnę w Europie. Wspólnie z Panią Przewodniczącą Rady oraz Panem radnym Andrzejem 

Macyszynem złożyliśmy kwiaty oraz zapaliliśmy znicze pod pomnikiem w Sokołowie. 



Publiczną Szkołę Podstawową w Lubaszu reprezentowała Dyrektor szkoły Pani Wioleta 

Zarzeczna oraz Wicedyrektor szkoły Pani Bożena Kaźmierczak. Święto strażaków i straży 

pożarnej, chociaż oficjalnie ustanowione dopiero w 2002 r., od wielu lat obchodzone jest 

Polsce w dniu imienia patrona tej grupy zawodowej, św. Floriana. Tego dnia 4 maja 

uroczystości w naszej Gminie rozpoczęły się od zbiórki przedstawicieli OSP przed kościołem 

pw. Narodzenia Najświętszej Marii Panny Królowej Rodzin w Lubaszu. Następnie strażacy 

i przedstawiciele Gminy Lubasz przemaszerowali na pobliskie cmentarze, gdzie oddano hołd 

śp. Stanisławowi Hermanowi i kapelanowi strażaków - ks. Symplicjuszowi Nowakowi 

składając wiązanki kwiatów i zapalając znicze. Msza święta w intencji strażaków i ich rodzin 

rozpoczęła się o godzinie 18:00. Mszę celebrował ks. proboszcz Maciej Grześ - obecny 

kapelan strażaków, który w trakcie nabożeństwa serdecznie podziękował strażakom, 

pochwalił i pobłogosławił ich pracę oraz oddanie.  Po mszy św. wszyscy udali się na plac 

koronacyjny im. papieża św. Jana Pawła II w Lubaszu, gdzie pod pomnikiem św. Floriana 

złożyliśmy wiązanki kwiatów .  

3 maja obchodziliśmy 232 rocznice uchwalenia Konstytucji 3 maja. Tradycyjnie mszę święta 

za Ojczyznę, poprzedzono uroczystą akademią w wykonaniu uczniów ze Szkoły Podstawowej 

w Miłkowie. Po mszy świętej delegacje złożyły wiązanki kwiatów na Grobie Powstańców 

Wielkopolskich. W ramach obchodów świąt majowych  odbyły się warsztaty plastyczne, 

na których obecne dzieci wykonywały tradycyjne kotyliony. Kolejne dni upłynęły pod 

dyktando rekreacji i aktywnego spędzenia czasu wolnego.  

Na Orliku odbyły się w ramach ogólnopolskiego programu „Organizator Sportu 

w środowisku wiejskim” konkurs rzutów karnych dla dzieci, młodzieży i dorosłych 

oraz piłkarski turniej dla najmłodszych.  Kolejnym akcentem świątecznego popołudnia było 

spotkanie w formie biesiadnej, zorganizowane przez Towarzystwa Seniorów „Słoneczko” 

oraz Gminną Radę Senioralną, które odbyło się w Restauracji Portus w Lubaszu.  

Mimo, iż Dzień Ziemi obchodzimy 22 kwietnia, to w naszej gminie wielkie sprzątanie odbyło 

się w czwartek  20 kwietnia. Uczniowie  szkoły podstawowej w Lubaszu wraz 

z nauczycielami rozpoczęli ten dzień wiecem na cześć Ziemi. Każda klasa przygotowała 

transparent z hasłem promującym zdrowe środowisko lub zachęcającym do dbania o naszą 

planetę. Uczniowie wraz z nauczycielami przeszli ulicami Lubasza aby pozbierać odpady, 

które zostały pozostawione w nieodpowiednich miejscach a zarazem dać dobry przykład 

osobom mieszkającym w naszej okolicy i nie tylko. Bardzo ważne jest uświadomienie 

ludziom, jak wielkie znaczenie ma dbanie o środowisko. Z należytą starannością wysprzątano 

teren wokół pałacu, jeziora i wyznaczone ulice. Niestety, śmieci było dużo. Na zakończenie 

sprzątania  drożdżówka. Dziękujemy nauczycielom i uczniom za ogromne zaangażowanie.  

W dniu 23 kwietnia odbyły się tradycyjne Agro Targi w Czarnkowie. Organizatorzy 

przygotowali wiele atrakcji bowiem Agro Targi to nie tylko wystawa maszyn rolniczych 

i środków do produkcji rolnej, to również radosny czas dla rodzin i dogodna przestrzeń do 

umacniania współpracy. Nasza Gminę w bieżącym roku reprezentowało Koło Gospodyń 

Wiejskich z Kamionki. Stoisko udekorowało  Centrum Ogrodnicze Szymon Przewdzięk, za 

co bardzo serdecznie dziękujemy. To był dzień pełen nowoczesnych technologii, 

intensywnych rozmów i rozwiązań wspierających polskie rolnictwo. 

 Na odwiedzających czekali lokalni i ogólnopolscy dealerzy sprzętu rolniczego z wieloletnim 

doświadczeniem, prezentując wiele dostępnych na rynku ciągników i maszyn rolniczych. 

Chęć sprawdzenia i przetestowania nowego sprzętu sprawiały, że wystawa ta, jak zawsze, 

cieszyła się dużym zainteresowaniem.  Sporo miejsca poświęcono również edukacji 

przyrodniczo-leśnej. Agro Targi przyciągnęły również miłośników ogrodnictwa. Wiele osób 



wzięło udział w popularnej od wielu lat akcji „Drzewko za szkło”. Została ona zorganizowana 

przez Edukację Lubasz i jej wolontariuszy, przy wsparciu nadleśnictw i powiatu czarnkowsko 

- trzcianeckiego.  Rozdano ponad 1000 sadzonek. Nasze KGW z Kamionki  w konkursie w 

kategorii „deser” zajęło pierwsze miejsce za wypiek sernik z polewami, natomiast w kategorii 

„danie główne” zajęło drugie miejsce z potrawą Królik w śmietanie z kluseczkami 

i buraczkami. Serdecznie gratulujemy.  

Jak widzicie Państwo okres wiosenny obfituje w różnego rodzaju wydarzenia i eventy. 

Chciałbym zaprosić zatem na nasze lokalne wydarzenia. Należą do nich przede wszystkim 

Festyn Rodzinny, który odbędzie się 28 maja o godzinie 15.00 nad jeziorem  

w Lubaszu. Następnego dnia czyli 29 maja zapraszamy wszystkich na obchody Zielonych 

Świątek – najpierw na mszę świętą w lubaskim sanktuarium na godzinę 11.30, a następnie na 

słodkie co nieco do Relaksu nad jeziorem. 

Zbliża się 27 maja – Święto Samorządu Terytorialnego ustanowione w 2000 roku przez Sejm 

specjalna uchwałą na 10-cio lecie odrodzenia polskiego samorządu terytorialnego. Dzień 27 

maja nie jest przypadkowy – to rocznica  pierwszych w pełni demokratycznych wyborów do 

organów gmin w 1990 r. To swoiste święto wszystkich naszych lokalnych i regionalnych 

wspólnot. Warto sobie uświadomić, że ostatnie  lata to wielki wkład samorządów 

w pozytywne zmiany w naszej ojczyźnie. Jesteśmy bliżej ludzi, bliżej ludzkich spraw 

i dlatego potrafimy bardziej roztropnie, rozsądnie i efektywnie rozwiązywać problemy, 

tworzyć programy i je z całą konsekwencją realizować. Rozwój samorządności wymaga 

wielu starań i dialogu. Dlatego, wszystkim którzy tworzyli i tworzą nasz samorząd gminy 

Lubasz pragnę złożyć życzenia wszelkiej pomyślności. Niech zadowolenie mieszkańców 

naszej gminy będzie dla Was największą nagrodą za ciężką pracę. Wszystkim  Pracownikom 

Samorządu, Radnym, Sołtysom oraz osobom przyczyniającym się do propagowania idei 

samorządności pragnę podziękować oraz życzyć wytrwałości, zapału w tej ważnej 

 i odpowiedzialnej pracy, powodzenia w realizacji nowych, ambitnych zamierzeń, satysfakcji 

z pracy na rzecz społeczności lokalnej oraz zdrowia i wszelkiej pomyślności w życiu 

osobistym. Wszystkiego dobrego.” 

 

Do informacji Wójta nie było zapytań. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do  kolejnego punktu porządku sesji a mianowicie do 

uroczystego nadania honorowego obywatelstwa Gminy Lubasz dr Ryszardowi Surmie 

 i podjęcia uchwały. 

Projekty wszystkich uchwał zostały omówione podczas posiedzenia Wspólnych Komisji 

Rady Gminy w dniu 23 maja br. i dlatego po uzgodnieniach projekty uchwał przedstawiła 

Przewodniczącą Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska, a uchwały dotyczące sfery budżetowej 

przedstawiła Skarbnik Gminy- Renata Fąferek. 

Wójt powiedział, że w przeddzień Święta Samorządu Terytorialnego oraz obchodząc 5-tą 

rocznice śmierci śp. dr Ryszarda Surmy, samorząd nasz wystąpił z inicjatywą nadania tytułu 

Honorowego Obywatela Gminy Lubasz właśnie tej wielkiej osobie.  

Pan Wójt przedstawił na slajdach krótki życiorys z życia doktora Ryszarda Surmy który był 

częścią uchwały o nadaniu Honorowego Obywatelstwa Gminy Lubasz doktorowi Ryszardowi 

Surma. 

 

Ad 2. Nadanie honorowego obywatelstwa Gminy Lubasz dr Ryszardowi Surma. 

 



Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie nadanie honorowego obywatelstwa Gminy Lubasz dr Ryszardowi 

Surma.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł 

Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera 

Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Lucyna Urbaniak – Pielka  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr LII/410/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Głos zabrała Pani Luiza Piątek( najbliższa rodzina doktora Ryszarda Surmy), podziękowała 

za nadanie tak zaszczytnego tytułu i pomoc z inicjatywy Pana Jana Pertka - członka zarządu 

powiatu czarnkowsko - trzcianeckiego i stanowiska Rady Gminy Lubasz w celu nadania 

imienia DR Ryszarda Surmy szpitalowi w Czarnkowie. Również głos zabrał Pan Jan Pertek, 

który również podziękował Radzie Gminy za przyjęcia stanowiska w sprawie zainicjowania 

działań dotyczących nadania Szpitalowi Powiatowemu w Czarnkowie imienia Doktora 

Ryszarda Surmy.   

Po uroczystym przyjęciu uchwały złożono kwiaty i znicze na grobie doktora Ryszarda Surmy 

na lubaskim cmentarzu.   

PRZERWA  

WZNOWIENIE  OBRAD 

 

 

Ad 3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

ad 1) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na okres do lat 3 z 

dotychczasowymi dzierżawcami, których przedmiotem są te same nieruchomości stanowiące 

własność Gminy Lubasz 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na okres do 

lat 3 z dotychczasowymi dzierżawcami, których przedmiotem są te same nieruchomości 

stanowiące własność Gminy Lubasz.  



 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł 

Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera 

Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Lucyna Urbaniak – Pielka  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr LII/411/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 2) zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł 

Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera 

Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Lucyna Urbaniak – Pielka  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr LII/412/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

ad 3) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2036 
 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2036.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

 



Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Paweł Janusz Borowiak, Sławomir Dams, Paweł 

Dobosz, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera 

Nobik, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Nowak  

NIEOBECNI (1) 

Lucyna Urbaniak – Pielka  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr LII/413/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 4. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radny Paweł Dobosz – jakie jest zadłużenie gminy na obecna chwilę?  

Skarbnik gminy – kwota długu na obecna chwilę wynosi około 26 mln złotych. 

 

Ad 5. Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz wobec wyczerpania porządku zamknęła obrady LII sesji Rady 

Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 16:35. 

Przewodnicząca                                                                                

Rady Gminy Lubasz 

                                                                                                           Żaneta Andrzejewska 

  

 

 

Przygotował(a): Elżbieta Janasek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 


